
PROTOKÓŁ Nr LXVII.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 29 lutego 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 930 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia LXVII sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

   

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Jarosława Maciejewskigo – Wicewojewodę Wielkopolskiego 

Juliana Brewkę – Przewodniczącego Rady Powiatu Złotowskiego  

Daniela Sztycha – Radnego Rady Powiatu Złotowskiego  

            Magdalenę Stępień – studentkę pierwszego roku Ekonomii na Akademii Nauk Stosowanych 

imienia Stanisława Staszica w Pile 

            Kacpra Trzcińskiego – studenta pierwszego roku Ekonomii na Akademii Nauk Stosowanych 

imienia Stanisława Staszica w Pile 

 

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum  

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji  

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami  

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy  

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów  

w roku 2023  
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7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

8. Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w Gminie Złotów  

w roku 2023  

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2023  

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska  

i Zdrowia za rok 2023  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 

dotacji celowej z budżetu Gminy Złotów na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju 

rodzinnych ogrodów działkowych, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli 

wykonywania zleconego zadania  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej 

na 2024 rok  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2030  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2024 – 2026  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków  

16. Interpelacje i zapytania radnych  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

18. Wolne wnioski i informacje  

19. Zamknięcie obrad 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Nie widzę. 

 

Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, poddaję porządek obrad pod głosowanie. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Drodzy Państwo, zanim przejdziemy do realizacji dalszej części porządku obrad. Myślę, że 

wezmę tutaj troszeczkę chwilę przerwy, bo mamy tutaj zacnego gościa. Chyba jesteśmy 

ostatnią radą, nie może nie ostatnią radą, ale na wielu spotkaniach już się widzieliśmy, ale 

lepiej późno niż wcale. Kolego Jarku, w imieniu, w imieniu rady, Pana Wójta, myślę,  

że wszystkich pracowników tu urzędu, którzy są nieobecni, tak, pozwolę sobie tutaj chcieliśmy 

złożyć najserdeczniejsze gratulacje. Z okazji- nie wiem awansu, nominacji, ale cieszymy się,  

że mamy człowieka na tym stanowisku, a bardziej mnie też cieszy myślę nas wszystkich,  

że mieszkaniec mieszkańcem gminy, ale powiem tak człowiek, który od najniższego szczebla 

zaczął. To, że jest mieszkańcem, zaczynał od bram historii, od rady sołeckiej działalności, 

będąc sołtysem, będąc radnym Rady Gminy, będąc wiceprzewodniczącym sejmiku 
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wojewódzkiego, a teraz jest Wojewodą. Serdecznie gratuluję. I myślę, że tak jak do tej pory 

współpraca, która była naprawdę wzorowa, myślę dalej będziemy trzymać na takim poziomie 

tą współpracę i wiele uda nam się wspólnie tutaj osiągnąć. Myślę, że znając wszystkie od 

podszewki problemy, tutaj tego najniższego szczebla. Wszystko to zostanie przeniesione przez 

Ciebie Jarek na wyższy szczebel i zostanie wysłuchane tam. Dziękuję, proszę ten skromny 

bukiecik kwiatów. 

Jarosław Maciejewski – powiedział, Szanowni Państwo, kolego Przewodniczący, kolego 

Przewodniczący, Kolego Radny, wszyscy zebrani i w imieniu tych wszystkich, w imieniu 

których Pan Przewodniczący składał mi te gratulacje. Gmina Złotów to moja gmina. Pierwsze 

kroki po mojej nominacji skierowałem do Pana Wójta, żeby ucieszyć go, uradować tą 

wiadomością, że taką nominację złożono na moje ręce i ja ją przyjąłem i zostałem 

nominowany na drugiego Wicewojewodę Województwa Wielkopolskiego. Pierwsza sesja, na 

której jestem obecny, to sesja Rady Gminy Złotów, bo sobie taki cel założyłem, że jeżeli 

pojadę na sesję, pojadę również najpierw do Gminy Złotów, później mogę jechać na każdą 

inną, bo tak jak powiedziałem wcześniej w sercu mam gminę Złotów, tak jak kolega 

Przewodniczący zauważył. Szczeble mojej kariery społecznej, samorządowej, zaczęły się od 

rady sołeckiej, w której byłem przewodniczącym, później zostałem sołtysem, później 

zostałem wybrany radnym Rady Gminy, później tak się stało, że zostałem wybrany radnym 

województwa wielkopolskiego i nominowanym na stanowisko wiceprzewodniczącego. 

Dzisiaj tak się stało, że jestem, jestem Wicewojewodą i tak jak kolega Przewodniczący 

powiedział ze wszystkich swoich sił starał się będę wspierać działania takich właśnie 

społeczności lokalnych, a nade wszystko społeczności Gminy Złotów, bo to najważniejsze 

jest, by stąd się skąd się pochodzi zawsze pamiętać i realizować te zadania, które są 

najważniejsze dla tych małych środowisk, bo te duże zazwyczaj mają swoje priorytety, a my 

tutaj często mierzymy się niby z prostymi rzeczami, a jakże trudnymi dla małych 

samorządów. Także kolego Przewodniczący z całym przekonaniem i z pewnością zapewniam 

o swoim oddaniu w sprawie Gminy Złotów. Bardzo dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Szanowni goście, jeżeli zanim przejdziemy, wiem, że macie 

wiele obowiązków, czas ograniczony. Każdy z Was prosił tutaj o jak najszybsze, żeby oddać 

głos, więc myślę, że najpierw przejdziemy tutaj po głos, będzie miał pan Wicewojewoda, 

pewnie koledzy radni z powiatu, żeby zaoszczędzić ich czas. Proszę, bardzo. 

Jarosław Maciejewski – powiedział, dziękuję, Panie Przewodniczący, jeszcze raz Panie 

Wójcie, Panie Przewodniczący, Panie Panowie Radni, Wy młodzi adepci sztuki, pewnie 
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przyszłej, samorządowej. Być może gdzie indziej Was te losy pokierują, ale ważne, że 

uczestniczycie w takich posiedzeniach zespołów samorządowych, a więc tutaj w tym 

wypadku akurat Rady Gminy Złotów. Może zacznę od tego, że jesteśmy w kolejnym czasie 

decyzji o tym, że będzie kształtowała się, być może w podobnym kształcie, być może  

w troszeczkę innym Rada Gminy, również Pan Wójt będzie starał się o reelekcję w tejże 

społeczności. I tutaj moja taka jakby uwaga czy też sugestia, że jeżeli staramy się ocenić 

kogoś pod kątem jego działań, jego umiejętności warto, żebyśmy zwrócili uwagę na cały ten 

obszar działalności, a więc jako Wójta od 2010 roku wielu radnych, którzy są jeszcze dłużej, 

warto na to spojrzeć – dlaczego? Dlatego, że czasami coś nam nie wyjdzie i wtedy staramy się 

kogoś skrytykować. Ja też nie należałem nigdy do tych osób, którzy tylko i wyłącznie 

chwalili kogoś glorią. Zawsze starałem się patrzeć na to z różnych stron, często też i 

krytycznych, co sam powiem Wam z biegiem czasu zrozumiałem, będąc w tych 

poszczególnych szczeblach. Dzisiaj mogę powiedzieć tak, że element współpracy, który 

żeśmy nawiązali z Panem Wójtem, przynosi naprawdę konkretny, wymierny efekt, bo 

staramy się pomagać sobie nawzajem. Z Radą Gminy Złotów znamy się nie od wczoraj, nie 

od miesiąca. Znamy się można powiedzieć od zawsze, to powoduje, że rozumiemy różnego 

rodzaju problemy i jeżeli jest to tylko możliwe, staramy się sobie pomagać i wspierać siebie, 

bo gdyby nie Wasze wsparcie, to i mnie by tam nie było. To jest dla mnie taka najważniejsza 

rzecz, że stąd wychodzę, ale to dzięki Wam też zdobyłem ten mandat w sejmiku. Dzięki 

Waszej determinacji, również w Gminie Złotów zdobyłem kandydując do Sejmu, największą 

liczbę głosów. To powoduje, że gdzieś tam moja osoba została zauważona w środowisku 

mojej, moim politycznym Polskiego Stronnictwa Ludowego i moje środowisko postawi, 

postanowiło delegować moją osobę do tego, aby premier Donald Tusk mógł mnie nominować 

na drugiego Wicewojewodę. Więc ta zasługa również jest po Waszej stronie i chcę, żebyście 

o tym wiedzieli, że nie jest to tylko i wyłącznie moje działanie. Na dzień dzisiejszy wiem 

jedno, że wybór, jakiego będą dokonywać nasi mieszkańcy, powinien być wyborem przede 

wszystkim rozsądnym. Mamy trudny czas. Ja osobiście jeżdżę na różne fora. Na fora rolnicze, 

które się odbywają w województwie wielkopolskim. Oczywiście, na wszystkie nie mogę 

zdążyć, żałuję, że nie mogłem być na złotowskim forum rolniczym, ale to spowodowały 

obowiązki, które też na mnie czekają w Poznaniu. Wczoraj mieliśmy spotkanie z kolejną 

grupą protestujących, była to grupa myśliwych i spotykać się, będziemy ze wszystkimi 

grupami tak mniej więcej do 4 marca, dlatego że do tego momentu kończą się fora rolnicze  

i te postulaty, które przedstawiają ci ludzie, często są naprawdę postulatami, które ich 

bezpośrednio dotykają, bo nie może być tak Szanowni Państwo, że rolnik, który chce 
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uprawiać ziemie, najpierw musi obrobić stertę papierów, a dopiero później zająć się uprawą. 

Rolnik ma mieć swobodę działania na swoim terenie i realizować te zadania, które chce 

realizować. Oczywiście, pewne schematy powinny obowiązywać, ale takie, które będą 

ułatwiały gospodarowanie na gruntach, a nie utrudniały. Dzisiaj też będziemy się pewnie za 

chwilę mierzyli z sytuacją, która dotyka bezpośrednio naszych rolników, naszego systemu 

jakby żywnościowego, bo mamy niekontrolowany napływ wielu produktów z Ukrainy. Tak 

jak w 2022 roku otworzyły się serca i domy wszystkich ludzi, nawet tu na złotowszczyźnie,  

w naszej gminie. Tak jak nigdy dotąd, żeśmy chcieli pomóc ludziom, którzy zostali dotknięci 

tragedią. Dzisiaj już tak kolorowo nie jest. Dzisiaj wielu ludzi widzi problem z tamtej strony, 

ale nie rozumie jednej podstawowej rzeczy, że to nie ci zwykli ludzie są odpowiedzialni za tą 

sytuację, a system, który gdzieś tam dookoła nich krąży i powoduje, że tworzą się nie chcę 

używać słów, które może, nie są właściwe, a więc powiem to tak. Tworzą się systemy, które 

nie są zgodne z prawem, a powodują taką sytuację na naszym rynku. Mało tego i tu mogę  

z całym przekonaniem powiedzieć, bo pewnie wielu z Was też czyta różne rzeczy. Co się 

dzieje z pszenicą, z kukurydzą, z rzepakiem na giełdzie MATIF-a tam widać, jak niestety 

wpływy ze strony rosyjskiej towaru na rynek powodują diametralne obniżenie ceny, a to tylko 

dowodzi jednego, że są to działania dubbingowe, po to, żebyśmy zupełnie inaczej traktowali 

sytuację. Zwykli ludzie, prości ludzie, tego często po prostu nie wiedzą. Warto czasami, jak 

mamy taką wiedzę, przekazać ją tym naszym mieszkańcom też. I na koniec chcę powiedzieć 

jedno, tak jak mówiłem, już na samym początku. Przed nami czas wyborów, czas decyzji, 

które będą kształtowały naszą rzeczywistość w samorządzie na najbliższe 5 lat. I jestem 

orędownikiem, wielkim orędownikiem tego, żeby wybierając zwracać uwagę na to, ile rzeczy 

zostało zrobionych, jakie rzeczy zostały wykonane dobrze i ile rzeczy np. dany samorząd 

chciał zrobić, a nie zrealizował. Ale też warto zwrócić uwagę na to, ile rzeczy w różnych 

samorządach zdarzyło się może w taki sposób, który zdarzyć się nie powinno.  

I tutaj rozsądek myślę wyborców jest najważniejszy. W tej radzie mogę powiedzieć jedno to 

świadoma i że tak powiem, godna rada. Warto, żebyście byli w tych miejscach po raz kolejny, 

bo to przynajmniej i mnie będzie uspokajało siedząc tam w Poznaniu, że tutaj za sprawą Pana 

Przewodniczącego dzieją się dobre rzeczy, a Pana Wójta z całym sercem powiem jedno. 

Ważne, żeby dalej przewodził tej naszej społeczności, był Wójtem naszej gminy, bo drugiego 

takiego Wójta szybko nie znajdziemy. Także Panie Wójcie, ja będę na pewno nalegał na to, 

żeby ta ustawa o ograniczeniu kadencyjności zmieniła się, bo to nie do końca jest 

sprawiedliwe. I na Pana ręce, jak dla Was wszystkich najlepsze życzenia i oczywiście wyboru 
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na kolejną kadencję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękujemy bardzo, Panie Wojewodo za słowa otuchy, oby 

tak te słowa się spełniły, jak w 100%, bo to tak bardzo przysłuchując się, to tak naprawdę to 

począwszy tu od tych małych ojczyzn, jakie są gminy, to my budujemy ten kraj. Ten piękny 

kraj, Polskę, bo tak mówiąc powiaty, potem jeszcze inne wyższe szczeble to tylko kibicują 

temu, co się dzieje na dole, tak kolokwialnie mówiąc, ale my tu od podstaw to my znamy 

problemy, my budujemy i to się tych małe miasta, małe gminy, małe miasta, duże miasta, 

społeczności budują ten cały, piękny kraj. Proszę bardzo, ktoś z gości? No to już wedle 

hierarchii. 

Julian Brewka – powiedział, Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Wojewodo, Panie 

Wójcie, koleżanki i koledzy Radni. Serdecznie dziękuję za zaproszenie na sesję po raz 

kolejny. Kończy się nasza kadencja i właściwie w tym tonie dzisiaj chciałbym te kilka słów 

do Państwa skierować. Kadencja 2018-23, przedłużona o pół roku,  także długa kadencja  

i w mojej ocenie bardzo, bardzo pracowita. Ja wielokrotnie powtarzałem, że jest to kadencja 

bardzo typowo inwestycyjna, bo rzeczywiście bardzo dużo rzeczy zostało wykonanych, ale no 

już właściwie Państwu mówiłem. Państwo doskonale wiecie, co udało nam się wspólnie, 

wspólnymi siłami, wspólnymi decyzjami i wspólnymi pieniędzmi, bo tutaj Pan Wójt bardzo 

często i Państwo swoimi decyzjami przyłączaliście się do naszych wspólnych inwestycji.  

Za to serdecznie dziękuję i wszystkim Państwu chciałbym już dzisiaj podziękować za tą 

wspólną pracę w tej kadencji. Nie wiem, czy będę mógł uczestniczyć, bo jeszcze 

prawdopodobnie jedną sesję Państwo będziecie mieli, ale już dzisiaj właśnie kieruję do 

Państwa te podziękowania. Ja chcę dzisiaj powiedzieć inaczej. Oprócz tego, co zrobiliśmy,  

to chcę powiedzieć, co jeszcze zostało przed nami, bo tak naprawdę to często zastanawiam się 

i można to wyliczyć bez żadnych tutaj kartek, bez żadnego notowania. I idąc od strony 

Radawnicy, to musimy dokończyć chodnik, który biegnie w stronę Kamienia i samą też 

nawierzchnie drogi do Kamienia, bo o tym też wielokrotnie mówiliśmy. Później we 

Franciszkowie kolega radny tutaj bardzo często napierał na tą drogę Nowy Dwór – Stare 

Dzierzążno to zostało zrobione, ale wiem, że we Franciszkowie musimy zrobić też 

przynajmniej część nawierzchni, bo te dziury, przynajmniej przez miejscowość, także to jest 

też kolejny kolejne wyzwanie na kolejną kadencję. Idąc dalej, patrząc na Ewę, to wiem, 

wielokrotnie słyszałem, że w Nowej Świętej oczekują chodnika, ścieżki pieszo – rowerowej 

przez wieś, żeby poprawić bezpieczeństwo. Patrząc na Adę tutaj, patrząc na Adę tutaj  

w Stawnica – Stawnica zyskała bardzo dużo w tej kadencji, bo kiedy otwieraliśmy świetlicę 
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wiejską, mówiliśmy o tym, że przyjdzie taki czas, że będzie też i Orlik, jest już właściwie, 

prace są zaawansowane, jeśli chodzi o budowę Orlika, za to też dziękuję, bo zawsze 

podkreślałem, że jest to dla mnie bardzo, bardzo ważne. Wieś, w której się wychowałem, że 

realizują się pewne marzenia, już nie moje, ale tej młodzieży, która tam dalej zamieszkuje  

i tych ludzi. Także ten Orlik, ale też ścieżka od Stawnicy do Zabajki, a też jest właściwie  

w czasie realizacji ścieżka pieszo- rowerowa to dokończenie od sortowni śmieci do ulicy 

Chojnickiej, to jest w trakcie realizacji. No z Andrzejem Białczykiem tutaj staramy się 

budować również tą długo oczekiwaną ścieżkę pieszo- rowerową w stronę Kleszczyny. Woda 

zalała Świętą, jak chyba mało wsi, chociaż od 30 lat tyle nie było wody wszędzie, ale, ale tam 

akurat okazało się, że te melioracje, które wcześniej były zrobione, no spowodowały, że tam 

ten autokomis, później ta betoniarnia gdzieś to zostało zniweczone te prace, które wcześniej 

były robione, jeśli chodzi o meliorację i ta woda, wszystko trafiła do tego rowu i trochę to 

zalewało, ale też sobie poradziliśmy, bo został zrobiony przekop i zostało to podłączone do 

odpływu wód ściekowych. Także to zostało też zrealizowane. Bartek, no duża sprawa, jeśli 

chodzi o nasze relacje tutaj, jeśli chodzi Dzierzążenko i powiat, bo została przekazana działka 

pod świetlice, też dużej wartości, także z tego się bardzo cieszę. Pozostaje nam jeszcze most 

w Buntowie, który no musimy w Bługowie, przepraszam w Bługowie, który musimy 

troszeczkę no naprawić. Odwodnienie poprawić, najazdy. Także to też jest kolejne wyzwanie 

na kolejną, na kolejną kadencję. Jest ścieżka, tutaj nie ma przedstawiciela, ale na Zawilce,  

bo to też Pan Wójt tutaj opracowuje, a jest i jest to dobrze, bo tam niewiele, niewiele można 

do Zalesia jeszcze zrobić, ale to też dobra informacja, że ksiądz składał na zabytki i w Zalesiu 

jest dofinansowanie z powiatu w kwocie 30 000 na kościół. Także to też jest taka informacja, 

którą mogę dodać. A wracając do tej ścieżki na Zawilce no to rzeczywiście tam jest bardzo 

niebezpiecznie. Sam wyjazd tam, ale też właśnie dzieci, które ta wieś też się rozwija  

i przybywa tam domów także, a tam wiem, że dalej będzie realizowana ścieżka, też do 

Zalesia, tak przynajmniej jest tam grunt przygotowany, także to jest bardzo duże zadanie. 

Do Sławka to już nie muszę nic mówić, bo tam już, jak wszyscy wiecie, wszystko zostało 

zrobione. Tak, jeśli chodzi o Międzybłocie, no to tam powiat ma niewielki, niewielki tutaj 

udział, więc to zostaje dla Pana Wójta niestety, a to jest twardy orzech do zgryzienia, żeby 

tam to wszystko zrobić, zwłaszcza z tym przejazdem kolejowym i to rzeczywiście to jest 

bardzo trudna sprawa. No i tutaj do Pana Wojewody no robimy Panu Wojewodzie asfalt 

ładny, no ja żartuję oczywiście, ale Rudna też ta droga była tam w stanie krytycznym. Droga 

była w stanie krytycznym. I rzeczywiście jest podzielona na 2 etapy i jest to już chyba zaczęło 

się Panie Wojewodo ta realizacja tak? Ten asfalt, jeśli nie, nie jeszcze – zaczęły się wykopy,  
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no właśnie, ale to już na pewno 50 lat. Poczekamy rok, czy pół roku. Podobno do czerwca ma 

być to skończone. Tak, ale najpierw od Łobżenicy od granicy powiatu do ściany lasu,  

a później ewentualnie dalej. Wszystko zależy, oczywiście od dofinansowania, od tych 

projektów, jakie będziemy mogli ewentualnie pozyskiwać. Także Drodzy Państwo, zadań jest 

nadal wiele. Bardzo dużo udało się zrobić. Sławek no ja wiem, że Wy macie zawsze 

oczekiwania, ale gratuluję Waszego ładnego boiska, parkingu, tej drogi, która usprawniła  

i poprawiła bezpieczeństwo no dla nas wszystkich właściwie ten dojazd do skrętu, do na 

Łobżenice, no i tam w tamtej części właściwie gminy, jest jeszcze naprawdę dużo  

do zrobienia, bo to poszerzenie powinno iść dalej w stronę mostu. Droga Czajcze – Buntowo, 

no straszna, wiem, były pytania i jakieś kontrowersje, dlatego, dlaczego było to robione zimą? 

Drodzy Państwo, ja już mówiłem o tym. Było dofinansowanie z Lasów Państwowych  

i mieliśmy, projekt musiał zostać rozliczony do końca roku. Więc mieliśmy tylko prosty 

wybór albo robimy i bierzemy te pieniądze, albo nie robimy wcale. W związku z tym 

musieliśmy to zrobić. Ja tak uważam, nie jest może to idealne, ale już poprawia 

bezpieczeństwo to poszerzenie na tej drodze. Teraz, rozmawiając z Panem Jaskólskim 3 ekipy 

łatają na razie dziury, no i wszyscy wiemy, że żeby robić nową nawierzchnię, no to ten 

element poszerzenia jest niezbędny. Więc uważam, że ten pierwszy etap na tej drodze został 

zrobiony, a później po prostu zostanie zrobiona nalewka mam nadzieję, że pieniądze też się 

pokażą tutaj. Będziemy prosić Pana Wojewodę też o przychylność, żeby tutaj te realizacje 

były. Chociaż to nie wiem. To z województwa to raczej mniej, to bardziej są projekty już 

państwowe, no ale Pan Wojewoda jest przedstawiciel przedstawicielem rządu, więc mam 

nadzieję, że również nie tylko będzie tutaj załatwiał dofinansowania dla gminy, ale dla całego 

naszego powiatu w naszym wspólnym interesie. A ja na koniec tylko Panie Wojewodo, 

gratuluję, przyłączam się do tych gratulacji, jakie dzisiaj zostały Panu złożone. Wszystkim 

Państwu życzę powodzenia w wyborach. Przyłączam się również do tych słów Pana 

Wojewody o zdrowym rozsądku, bo to jest właściwie najważniejsze, żeby tym się w życiu 

kierować i takich dokonywać wyborów. Serdecznie dziękuję. Dziękuję za naszą współpracę 

przez te prawie 5 lat, za wszystkie uśmiechy, za miłe rozmowy, za to, że pomimo  

że czasem się spieraliśmy, zawsze nasze rozmowy kończyły się jakoś konstruktywnie, za to 

wszystko serdecznie z całego serca Państwu dziękuję. Szczególne podziękowania kieruję do 

Pana Wójta, bo ta współpraca, tutaj te rozmowy zawsze były na takim najwyższym poziomie, 

bardzo, bardzo takie konstruktywne, fajne, miłe i zawsze w podejmowaliśmy dobre decyzje. 

Mam nadzieję, że Pan Wójt będzie to kontynuował i tego z całego serca życzę Państwu i Panu 
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Wójtowi bardzo dziękuję Państwu. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, Panie Przewodniczący, proszę bardzo kolega 

radny. 

Daniel Sztych – powiedział, Panie Przewodniczący. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, ale najpierw po kolei, dobrze? 

Daniel Sztych – powiedział, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Wójcie, 

Szanowni Państwo, generalnie chciałem podziękować za tą współpracę. Myślę,  

że spotykaliśmy się tutaj również i na komisjach, w których miałem możliwość uczestniczyć, 

gdzie były czasem rozmowy, ale określiliśmy sobie jakieś priorytety, na zupełnie samym 

początku, w zasadzie na końcu i na początku tej kadencji. Myślę, że większość rzeczy,  

o których rozmawialiśmy, została zrealizowana. Oczywiście, były jakieś przesunięcia  

w czasie. Chciałoby się szybciej, sprawniej. No niestety czasami też tak nie idzie. No ta droga 

do Buntowa, o której tutaj mówimy, no jest w takim opłakanym stanie. Mam nadzieję,  

że szybko jeszcze dzisiejszy zarząd powiatu to naprawi, żeby chociażby była przejezdna,  

bo niestety jest z tym duży problem, widzimy jakie tam są dziury. No jest to duże utrudnienie 

dla mieszkańców. Ale Szanowni Państwo, chciałem podziękować za to, że wspólnie 

zrobiliśmy tyle rzeczy, bo nasze wspólne ustalenia na początku kadencji, pamiętam, kiedy 

przyjechałem na zebranie wiejskie w Nowym Dworze i w zasadzie nikt inny się tam nie 

pojawił i była temat bardzo trudny- drogi. Dzisiaj ta droga jest, jest wykonana, ale też m.in. 

dzięki Panu Wójtowi, dzięki Szanownej Radzie, zrobiliśmy projekt i to był taki przyczynek 

do tego, żeby powiat zauważył, że jest to bardzo pilna potrzeba, jest chęć współuczestniczenia 

w projekcie, a później też i w finansowym wsparciu. Dzięki czemu mieszkańcy Nowego 

Dworu i mieszkańcy Starego Dzierzążna mogą bez problemu dotrzeć do głównej arterii. 

Problemów mamy dużo. Mam nadzieję, że pieniądze z różnych programów i unijnych, i tych 

rządowych się pojawią i będziemy mogli wspólnie realizować kolejne inwestycje. Mam 

nadzieję też, że na te drogi tych środków będzie dalej Panie Wojewodo – tutaj się uśmiecham, 

że tych pieniędzy będzie nadal dosyć sporo, zwłaszcza w tych naszych małych 

miejscowościach, bo co nam po głównych arteriach Poznania, Piły czy innych, jak my nie 

możemy wyjechać po prostu z najmniejszych miejscowości. Jesteśmy tutaj zdani na łaskę 

losu i łaskę Pana Boga, żeby zbyt mocno nie padało, bo wtedy mamy kałuże albo by zbyt 

mocno nie mroziło, bo popsuje już popsuty asfalt i będą tam niesamowite dziury. Dodając 

jeszcze jedną rzecz, ponieważ zaangażowałem się też częściowo w interweniuje  
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o czyszczenie rzeki Głomia w Ministerstwie Infrastruktury, jest to dosyć ważny temat, 

ponieważ rzeka jest zarośnięta, od 6 lat przez Wody Polskie nieczyszczona. Uważam, że 

dostaje pisma i też rozmawiałem z Ministrem odpowiedzialnym w Wodach Polskich, żeby 

włączyli naszą rzekę do pilnego planu czyszczenia, bo uważam, że bez tego to będziemy dalej 

zalewani. Widać, co się dzieje na łąkach, na polach, te wyniki nieczyszczenia kilkuletniego  

są dzisiaj nam odczuwalne, że zalało pola, łąki, zalewa mnóstwo też naszych dróg,  

bo niektóre gdzieś tam przebiegają. No i się robią olbrzymie problemy, no ale to nie jest tak 

pstryknięcie różdżką, jeśli tego się przez lata zapomina o tych działaniach. Ja na tę chwilę 

dziękuję, życzę wszystkiego dobrego, życzę dobrych wyborów i życzę, że tak powiem, 

reelekcji dla tych, którzy kandydują na swoje stanowiska po raz kolejny. Wszystkiego 

dobrego. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze radnemu, proszę bardzo oddaję głos 

koleżankom, kolegom radnym, kto z Państwa pierwszy? 

Ewa Mreła – powiedział, to ja, korzystając z okazji, że tutaj Pan Przewodniczący wspomniał 

o naszym chodniku. Mam nadzieję, że to się w końcu zrealizuje, ale no muszę wspomnieć  

o tej naszej nieszczęsnej drodze Nowa Święta – Święta. Chciałabym w sumie podziękować 

Panu Jaskólskiemu, do którego zadzwoniłam i na następny dzień rzeczywiście była ekipa. 

Tylko jadąc i to było wczoraj, tak dokładnie jadąc tutaj dzisiaj nie wiem, czym oni to robili, 

ale te dziury są nadal, a jak wracałam wczoraj z pracy, było piękne, piękna jezdnia, piękny 

asfalt, powiedzmy, załatali dziury, dzisiaj te dziury są, ja tutaj będę, będę i będę jeszcze raz 

wspominać tą naszą drogę. Mam nadzieję, że jeżeli Panowie radni nadal będą w kolejnej 

kadencji, to będą naprawdę myśleć o tej drodze tak? Bardzo dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję koleżance, czy ktoś jeszcze z Państwa? 

Pan Wójt? Proszę bardzo, Panie Wójcie.  

Piotr Lach – powiedział, tak, Szanowni Państwo, może w tonie podsumowującym, ponieważ 

no tak jak tutaj padło, padły te stwierdzenia no, staraliśmy się realizować naszą tutaj politykę 

na zasadzie kompromisu i współpracy ze wszystkimi środowiskami politycznymi, jak  

i organizacjami, które z którymi no przychodzi nam współpracować. Myślę, że zawsze z tą 

myślą, żeby skorzystali na tym nasi mieszkańcy. Reprezentujemy mieszkańców gminy 

Złotów, bardzo zróżnicowane środowisko pod względem struktury społecznej, ale też  

i pewnie sympatii politycznych. Dlatego staramy się takich tematów tutaj unikać i cieszę się, 

że są też przedstawiciele zarówno różnych jakby opcji politycznych, jak i przedstawiciele  
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i rządu w tej chwili w osobie Pana Wicewojewody czy samorządu. Współdziałanie tych 

wszystkich organów, bo staraliśmy się pozyskiwać środki z różnych źródeł, realizowaliśmy 

inwestycje wspólnie z powiatem, wspólnie w oparciu również o pieniądze z samorządu 

województwa, które wcześniej Pan Wicewojewoda w osobie Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

reprezentował, jak i również z środków rządowych. Staraliśmy się realizować bardzo wiele 

kwestii i tutaj nie wyobrażam sobie innej drogi, jak tylko właśnie dialog, współpraca  

i rozmowa, bo bez tego pewnie wiele rzeczy by się nie udało zrobić. Bardzo długa kadencja, 

bardzo trudna, bo i pandemia i te wszystkie zawirowania gospodarcze, polityczna, najgorsze 

jeszcze stan wojny w Ukrainie to powoduje, że nawet ostatnie, ostatnie wydarzenia związane 

z protestami rolników, które jakby tutaj na koniec, w tym już kampanijnym nieco okresie 

powodują sporo perturbacji i organizacyjnych, ale też takich decyzyjnych nie wiadomo,  

co w pewnych kwestiach należy zrobić. Staraliśmy się, jakby wspierać też te procesy. 

Jesteśmy jedyną gminą tutaj w powiecie, która umorzyła, obniżyła stawki podatku rolnego, 

ale no myślę, że oczekiwania rolników są tutaj bardzo poważne i będzie trzeba pewne kwestie 

rozważyć. My oczywiście, z uwagi na zdarzenia pogodowe jesteśmy w bardzo takim 

prozaicznym punkcie aktywności, bo zastępca jeździ w jednej części gminy za równiarką  

i tam stara się wyszukiwać fragmenty, które już się nadają do pracy. Ja gdzieś w drugim 

kawałku, bo w małych gminach, no niestety tych ludzi do pracy za dużo nie ma. Pan Grzegorz 

jako informatyk, drogowiec jest zajęty przygotowaniem wyborów, więc sami osobiście 

tłuczemy się gdzieś po tych drogach i widzimy jakie, z jakimi problemami nasi mieszkańcy 

muszą się borykać i czasami dla jednych tutaj wielkie, wielkie inwestycje, dyskusje o jakichś 

światłach, chodnikach, a ale są grupy naszych mieszkańców, którzy prozaicznie mają problem 

z dojechaniem do domu, do pracy, więc staramy się te problemy rozwiązać, ale taka jest 

specyfika samorządu, zwłaszcza samorządu gminy wiejskiej, gdzie poruszamy się ciągle  

w bardzo, bardzo takich podstawowych tematach, zabiegamy o środki finansowe, żeby te 

zdarzenia realizować. Jesteśmy dalecy od jakichś wygórowanych ambicji. Mam nadzieję,  

że w kolejnym czasie, też dzięki tej współpracy z poszczególnymi jednostkami, uda nam się 

te podstawowe kwestie, które oczekują od nas mieszkańcy, zrealizować. Z Panem Wojewodą 

spotkaliśmy się już, tak, jak Pan Wojewoda wspominał nieco wcześniej. W związku z tym,  

i również już w innych okolicznościach jakby, bo i zebrania strażackie itd. Także cieszę się, 

że Pan Wojewoda pamięta o swojej gminie i tą aktywność jakby tutaj kieruje. Zdajemy sobie 

sprawę z zakresu obowiązków i tym bardziej jesteśmy tutaj wdzięczni, że Pan Wojewoda nas 

odwiedził i też kolegom tutaj reprezentującym Starostwo, dziękuję za dotychczasową 

współpracę w zrealizowaniu wielu inwestycji. Myślę, że jest się czym pochwalić, ale taka jest 
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praca w samorządzie, że te podziękowania pojawiają się dosyć rzadko, ale przecież nie dla 

nich pracujemy, więc róbmy swoje dalej i mam nadzieję, że z dużym pożytkiem dla naszych 

mieszkańców, także serdecznie dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Nie widzę. Już 

chwilę. Myślę, że wszystkie podziękowania już tutaj ze wszystkich stron padły. Ja w imieniu 

rady jeszcze raz chciałem tutaj podziękować Panu Wojewodzie, za wszyscy już tu mówią  

o mijającej kadencji, bo tak de facto jest, ale my jeszcze mamy 2 miesiące, ja tutaj planuję 

jeszcze ze 2 sesje do samego końca, aktywnie żebyśmy tutaj pracowali. Ale mimo wszystko 

chciałem serdecznie podziękować naprawdę za bardzo owocną współpracę od począwszy od 

szczebla tam najwyższego w Urzędzie Marszałkowskim, jak Pan Wojewoda tam piastował 

funkcję Przewodniczącego. Współpraca wzorowa poprzez powiat. Naprawdę Julian udało się 

osiągnąć dużo więcej, bo tak patrząc tutaj możemy sobie, kto nas obserwuje tutaj na wizji, ale 

tak jak się przejedzie po gminie, naprawdę widać efekty tej naszej pracy i współpracy pod 

każdym względem, na każdym szczeblu, wiemy i rozumiemy, że wiele jeszcze zostało do 

zrobienia. Zawsze nas tutaj najbardziej nurtują te, bo najbardziej łączą nas wszystkich drogi 

nie , no i gminę i powiat też łączą te dobre drogi zrobione i te dziurawe również. Myślę, że 

kiedyś dojdziemy do takiego stanu rzeczy, że coraz mniej będzie się mówiło o tych 

dziurawych drogach, ale to tylko dla dobra naszych mieszkańców i użytkowników tych dróg. 

Życzę również Wam wszystkim koledzy radni, bo Wojewoda już swoje stanowisko piastuje, 

ale kolegom radnym reelekcji, proszę podziękować. Dla Was wszystkich, tam koleżankom, 

kolegom z rady, serdeczne podziękowania tutaj od koleżanek, kolegów z Rady Gminy 

Złotów, naprawdę za no jak Wójt tu wspomniał długą kadencję, bo długą, ale i owocną. 

Dziękuję bardzo. Dobra, przechodzimy, zostajecie z nami, możecie. Dobrze. Dziękuję bardzo. 

Koleżanki i koledzy przechodzimy do realizacji naszego porządku obrad, przechodzimy do 

pkt 3. 

godz. 1006 – obrady sesji opuszczają Jarosław Maciejewski – Wicewojewoda Wielkopolski, 

Julian Brewka – Przewodniczący Rady Powiatu Złotowskiego, Daniela Sztych – 

Radny Rady Powiatu Złotowskiego 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. W związku  

z tym mam zapytanie – czy ktoś zachodzi konieczność odczytywania tegoż protokołu? Skoro 
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nie Drodzy Państwo, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Zamykam głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Przechodzimy do pkt 4 sprawozdanie Wójta Gminy  

z działalności w okresie między sesjami. Sprawozdanie razem z materiałami na dzisiejszą sesję 

dotarło do Państwa. Myślę, że każdy się zapoznał. Proszę bardzo w formie pytań tylko do Pana 

Wójta, czy są jakieś niejasności? 

Skoro nie ma, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Zamykam głosowanie, stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 15 radnych, wszyscy radni 

byli za przyjęciem przedłożonego sprawozdania, stwierdzam, iż sprawozdanie zostało przyjęte 

jednogłośnie. Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Ad 5 

 
Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, otwieram dyskusję, informacja przed Państwem. Tak jak na 

posiedzeniu komisji wspomniałem, że zostało wszczęte postępowanie w sprawie regulaminu 

tam użytkowania boiska – Orlika. Są pytania? Skoro nie ma pytań do informacji. Proszę, 

bardzo zamykam pkt 5 przechodzimy do pkt 6. 
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Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad 6 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 

2023. Otwieram dyskusję. Sprawozdanie przed Państwem.  

Nie ma chętnych do dyskusji. Wszystko zostało przedyskutowane na wspólnym, roboczym 

posiedzeniu komisji rady. Także myślę, wszystkie niejasności zostały rozwiane. Nic nowego 

się nie urodziło. W związku z tym poddaję punkt pod głosowanie, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przechodzimy do pkt 7. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 7 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli. Otwieram dyskusję, sprawozdanie przed Państwem. Pytania? Nie ma. Skoro nie 

ma pytań, poddaję punkt pod głosowanie, proszę, bardzo to jest za przeciw lub się wstrzymuje, 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Punkt 8. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad 8 

Szczegółowa analiza wydatków ponoszonych na utrzymanie oświaty w gminie Złotów w roku 

2023. Analiza – informacja w sprawie utrzymania placówek oświatowych w gminie Złotów 

przed Państwem, dostarczona z materiałami na dzisiejszą sesję. Pytania? Skoro nie ma pytań. 

Zamykam pkt 8, przechodzimy do pkt 9. 

Analiza stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2023 

sprawozdanie sporządzone przez komisję przedłożone przez przewodniczącego do rady. 

No proszę bardzo, jak kolega radny Jan Bulawa – Przewodniczący Komisji, proszę  

o przedłożenie sprawozdania. 

Jan Bulawa – powiedział, Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury, przewodniczący – Jan Bulawa, zastępca – Alicja 

Szewczuk, członek – Alicja Bulawa, Adam Tomaszewski, Teresa Pawłowska do Rady Gminy 

Złotów. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury za rok 2023 rok. Zgodnie z zapisem statutu gminy 

Złotów zawartym w § 72 ustawy 1. przewodniczący komisji stałych co najmniej raz do roku 

przedstawiają na sesji rady sprawozdania z działalności komisji. Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu, Spraw Mieszkaniowych, Oświaty i Kultury w 2023 roku odbyła 2 

posiedzenia: 22 maja 2023 rok wydała opinię o wykonaniu budżetu za 2022 rok, natomiast 

27 listopada 2023 rok wydała opinię o projekcie budżetu na 2024 rok. Oczywiście członkowie 

komisji zawsze uczestniczyli w komisjach stałych, które tutaj się odbywały. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu, są pytania do 

Pana Przewodniczącego? Nie ma, w związku z tym proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje za przyjęciem oczywiście przedłożonego sprawozdania? Za, przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Kolejny pkt 10 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska i Zdrowia na rok 2023. Jesteście również Państwo w posiadaniu tego 

sprawozdania. Nie musisz. Czy są pytania? W formie pytań tylko do kolegi przewodniczącego 

– Jana Hammachera. Nie ma, tylko przypomnę – Komisja działała zgodnie z wcześniej 

opracowanym planem pracy. Jak również wszyscy członkowie uczestniczyli, to już mówiłem 

na posiedzeniu nie tylko tej komisji, ale cała rada na frekwencja, to znaczy ujmiemy to na 

ostatniej sesji, no mamy czym się pochwalić, bo zarówno udział członków w posiedzeniach 

Komisji, jak i w sesjach rady no frekwencję mamy. Nie będę mówił jaką, ale godną do 

naśladowania. Skoro nie ma, drodzy Państwo, pytań do przewodniczącego Jana Hammachera 

poddaję sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Zdrowia pod 

głosowanie. Proszę, bardzo kto jest za przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 
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W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przechodzimy do pkt 11 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji 

celowej z budżetu gminy Złotów na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju 

rodzinnych ogrodów działkowych, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania 

zleconego zadania. Długi tytuł. Ale jest. Otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji,  

w związku z tym poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Proszę, bardzo kto jest za przeciw 

lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXVII.658.2024 

Uchwała Nr LXVII.658.2024 w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji 

celowej z budżetu gminy Złotów na zadania służące tworzeniu warunków dla rozwoju 

rodzinnych ogrodów działkowych, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli 

wykonywania zleconego zadania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 

2000 na 2024 rok. I tutaj najpierw musimy zająć się autopoprawkami, które otrzymaliśmy tuż 

przed sesją. Drodzy Państwo, otwieram dyskusję. Są pytania w sprawie autopoprawek 

przedstawionych? Nie ma, w związku z tym, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie 
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przedstawione autopoprawki. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXVII.659.2024 

Uchwała Nr LXVII.659.2024 w sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024- 2030. I tutaj 

również najpierw musimy wziąć pod obróbkę autopoprawki. Czy są pytania? Nie ma.  

W związku z tym poddaję przedstawione autopoprawki pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest 

za przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024- 2030 

z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   
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14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXVII.660.2024  

Uchwała Nr LXVII.660.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024- 2030 stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad 14 

Sławomir Czyżyk – powiedział, mamy rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024- 2026. Otwieram dyskusję.  

Nie ma chętnych do dyskusji. Drodzy Państwo, poddaję projekt uchwały pod głosowanie.  

W związku z tym proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   



26 

 

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXVII.661.2024 

Uchwała Nr LXVII.661.2024 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2024- 2026 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w Gminnej Ewidencji Zabytków. 

Otwieram dyskusję. Projekt uchwały przed Państwem. 

Nie ma chętnych do dyskusji, no to poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za 

przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   
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13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LXVII.662.2024 

Uchwała Nr LXVII.662.2024 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w Gminnej Ewidencji Zabytków stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

Ad 16 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

Ad. 17 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 

 

Ad. 18  

Wolne wnioski i informacje 

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LXVII sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1031 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


